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Protokół nr 07-05/2015 

 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 22 kwietnia 2015 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 16:00 
 
Komisja obradowała w 5-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna Żaneta Geryk 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum, powitała zebranych oraz poinformowała, że 
porządek posiedzenia został wysłany do uczestników posiedzenia 7 dni wcześniej.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Porządek przedstawiał się następująco: 
1. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 215 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040. 
–druk nr 216 

 
3. Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska  

za 2014 rok w zakresie działania Komisji Edukacji 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania 
jednorazowych stypendiów Prezydenta Miasta Gdańska dla studentów 
uczelni wyższych przygotowujących się do podjęcia zatrudnienia na terenie 
Miasta Gdańska– 
 druk nr 205 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego przy ul. Batorego 26 w Gdańsku – druk nr 
226 

 
6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Gimnazjum Nr 9 w 

Gdańsku z siedzibą przy ul. Śluza 3 – druk nr 227 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Uzupełniającego 
Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego z Zespołu Szkół Specjalnych Nr 1 im. 
Stefana Batorego przy ul. Batorego 26 w Gdańsku – druk nr 225 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 
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Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, 
szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez 
osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby 
fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania – druk nr 234 

 
9. Przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

Gdańskiej Rady Oświatowej  
 

10. Szkoły Fregata – podsumowanie 5-ciu lat działalności 
 
11. Sprawozdanie z „Akcji zima” 

 
12. Szkoła społecznie wrażliwa” – II edycja konkursu  

 
13. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 215 
 
Druk nr 215 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Pani powiedziała, że to będzie z wolnych środków, jest to słuszna sprawa, ale my 
jako komisja wnioskowaliśmy w zeszłym roku, aby wszelkie wolne środki finansowe 
przeznaczać na remont placówek oświatowych. Czy my mamy w ogóle szanse na 
zwiększenie naszego funduszu remontowego, co było naszym priorytetem.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
710 tys. zwiększamy na rady dzielnicy, zmieniliście państwo uchwałę, która była 
wcześniej podjęta. W statutach rad dzielnic było, że będą dostawali maksymalnie 
do okresu obradowania. Te wolne środki idą m.in. na to właśnie zadanie. Wasze 
priorytety też są ważne dla pana prezydenta. W tej chwili jest przygotowywana 
autopoprawka na termomodernizację obiektów użyteczności szkolnej, w kwocie 5,5 
mln zł.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Jeżeli taka deklaracja pada, to się cieszę bo jesteśmy na komisji edukacji  
i powinniśmy pilnować przede wszystkim interesu oświaty.  
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Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 06-05/34/34/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
     PUKNT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040.–
druk nr 216 
 
Druk nr 216 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 06-05/35/35/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska  
za 2014 rok w zakresie działania Komisji Edukacji 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu Sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
 25 czerwca 2015 roku. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego, oraz pani 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor WBMiP,  przedstawiły sprawozdanie w zakresie 
działania Komisji Edukacji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Chciałem zapytać o nagłą i nieprzewidzianą decyzję pana prezydenta z sierpnia 
ubiegłego roku, na podstawie której przekazał 2 mln zł na szkołę w Kokoszkach, 
tylko i wyłącznie na doposażenie tej szkoły. To miały być pieniądze dodatkowe. Ile 
na doposażenie otrzymały pozostałe szkoły w Gdańsku?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ale to nie były żadne dodatkowe pieniądze, one były  zabudżetowane na szkołę na 
Azaliowej. Natomiast nie wszystkie przetargi kończyły się w tym samym czasie i w 
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związku z tym to przekazywanie środków nastąpiło w różnym czasie, nie można 
było pewnych rzeczy zapłacić wcześniej dopóki szkoła nie została zarejestrowana i 
dlatego to były środki z końca sierpnia.  
 
Pan Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji   
Wydaję mi się, że jak zakończymy ten obiekt, to pieniądze będą wydawane na inne 
szkoły. Teraz trzeba to zrealizować do końca.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 rok.  
 
OPINIA  Nr 06-05/36/36/2015 – załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania 
jednorazowych stypendiów Prezydenta Miasta Gdańska dla studentów uczelni 
wyższych przygotowujących się do podjęcia zatrudnienia na terenie Miasta 
Gdańska– druk nr 205 
 
Druk nr 205 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej UM zreferował projekt uchwały.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czy to jest dla absolwentów, czy dla studentów? 
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej UM 
Dla studentów.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
W branży IP jeżeli student jest dobry, to nie ma problemów z pracą. Nie wiem 
dlaczego kierujecie to tylko do jednej branży, i to akurat tej, która sobie bardzo 
dobrze radzi, tam studenci już na pierwszym, drugim roku pracują.  
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej UM 
To jest kwestia tego, kto najczęściej się zgłasza do programów stypendialnych. 
Drugim celem tego stypendium było zachęcenie firm do lokowania swoich siedzib 
na naszym terenie i przeprowadzenia naboru.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Jak jest warunek, żeby dostać stypendium? 
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Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej UM 
To są osoby rekomendowane przez uczelnie.  
 
 Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Ile osób rocznie może dostać takie stypendium? 
 
Pan Krzysztof Maciejewski – Wydział Polityki Gospodarczej 
Mamy na ten cel 100 tys. zł, szacujemy, że jedno stypendium będzie wynosiło 10 
tys., czyli 10 osób co roku.  
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej UM 
W roku poprzednim było to 8 osób, 2 lata temu tylko 4.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 06-05/37/37/2015 – załącznik nr 10 do protokołu.  
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego przy ul. Batorego 26 w Gdańsku – druk nr 226 
 
Druk nr 226 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 06-05/38/38/2015 – załącznik nr 12 do protokołu.  
 
     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Gimnazjum Nr 9 w Gdańsku 
z siedzibą przy ul. Śluza 3 – druk nr 227 
 
 
Druk nr 227 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 



6 
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się  – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 06-05/39/39/2015 – załącznik nr 14 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego z Zespołu Szkół Specjalnych Nr 1 im. Stefana 
Batorego przy ul. Batorego 26 w Gdańsku – druk nr 225 
 
Druk nr 225 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 06-05/40/40/2015 – załącznik nr 16 do protokołu.  
 
     PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta 
Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz 
placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne 
niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania – druk nr 234 
 
Druk nr 234 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Czy ta uchwała konsumuje te nasze uwagi dotyczące weryfikacji ilości uczniów w 
szkołach niepublicznych, czy jesteśmy w stanie cofać teraz te dotacje, które nie 
mają pokrycia w ilości uczniów w placówkach, czy nie? Mieliśmy zawsze problem z 
tym, że dotowaliśmy, np. we wrześniu 100 dzieci, faktycznie rozpoczęło 50,  
a dotacja szła na całą setkę.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeżeli chodzi o dotacje dla podmiotów niepublicznych wygląda to tak, że jedyna 
rzecz, która jest różnie interpretowana w różnych izbach obrachunkowych, to jest 
zapis mówiący o wysokości dotacji bo z jednej strony ta wysokość może być 
modyfikowana tak naprawdę co miesiąc, z drugiej strony jest zapis mówiący o tym, 
że powinna być wyliczona w oparciu o planowane wydatki, ale jest powiedziane, że 
ma nastąpić weryfikacja zgodnie z wydanymi wydatkami. Ilość środków 
przekazanych na konkretną placówkę wynika z ilości dzieci, które placówka musi 
przedstawić w systemie ODPE i ilość dzieci razy kwota daję to co my przesyłamy. 
Natomiast sprawa kontroli została trochę ułatwiona ponieważ na poziomie szkół 
ponadgimnazjalnych uczestnik szkół musi potwierdzić własnoręcznym podpisem. 
Mamy kilka spraw, gdzie w wyniku kontroli te placówki muszą zwrócić nam środki. 
Zgodnie z listą po kontroli wysyłamy przedstawione nam przez szkołę zapytanie do 
konkretnej osoby, czy uczestniczyła w zajęciach, są to żmudne procedury ale są 
prowadzone i sporo pieniędzy udało się odzyskać.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 06-05/41/41/2015 – załącznik nr 18 do protokołu.  
 
     PUNKT 9 
Przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 
Gdańskiej Rady Oświatowej  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji przedstawiła proponowaną 
zmianę.  
 
Uwag nie było.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie powołania Gdańskiej Rady Oświatowej.  
 
Komisja 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – przyjęła powyższy projekt 
bez uwag.  
 
     PUNKT 10 
Szkoły Fregata – podsumowanie 5-ciu lat działalności 



8 
 

 
Pan Bartłomiej Glinka - Fregata 
Bardzo dziękujemy za zaproszenie. Chcieliśmy żeby państwo nas poznali, zobaczyli 
kim jesteśmy, bardzo nam zależy na dobrej współpracy i relacji z miastem i 
państwem radnymi. Przede wszystkim wielkie podziękowania za poprzednią 
kadencję. Na co dzień jestem przedsiębiorcą, mam swoją siedzibę w Gdańsku, 
zatrudniam ponad 200 osób. Kilka lat temu razem z moimi kolegami wpadliśmy na 
pomysł, że chcielibyśmy realizować trochę inny projekt edukacyjny. Kilka lat temu 
dowiedziałem się, że tylko 15% uczniów z mojej dawnej klasy ukończyło studia 
wyższe, byłem tym bardzo zdziwiony. Swoje pierwsze dziecko posłałem do szkoły, 
gdzie rodzice stwarzają takie warunki dla swoich dzieci, aby ich szanse na 
ukończenie studiów były dużo wyższe. Taka jest właśnie koncepcja naszych szkół, 
bardzo dobre wychowanie i edukacja.  
 
Pan Piotr Bednarski – Fregata 
Realizujemy model, który powstał ponad 60 lat temu i który w tej chwili 
funkcjonuje i rozwija się na całym świecie. Co jest jego cechą charakterystyczną? 
Personalizacja – każdy człowiek to osoba, w związku z tym każdy uczeń to osoba, 
czyli konglomerat ciała, uczuć i woli. Odnosimy się do tego konglomeratu w całości, 
jednocześnie i po równo. Wierzymy, że jeżeli będziemy mieli człowieka o zwartym 
charakterze, to jego cele zawodowe będą dobre. Np. uczymy się czytać, przy 
pierwszym zetknięciu wydaje się to coś trudnego, natomiast wytrwałość daje 
efekty. Chcemy rozwijać pracowitość, konsekwencję, wytrwałość i to robimy na co 
dzień. Fregata stawia na współpracę z rodziną, każdy uczeń ma swojego osobistego 
opiekuna, który monitoruje jego codzienne funkcjonowanie, minimum trzy razy w 
roku spotyka się z obojgiem rodziców. Omawiane są na nim wszystkie aspekty 
wychowawcze i edukacyjne, które zadziały się w przedszkole czy w szkole, ustalany 
jest plan działania w najważniejszych obszarach. Jest on wspólnie realizowany. 
Zróżnicowanie to jest najbardziej spektakularna cecha tego modelu czyli osobno 
szkoły dla dziewcząt i szkoły dla chłopców. Uczymy tego samego w inny sposób, 
innymi metodami.  Mamy taką zasadę, że ten model jest otwarty na różne poglądy, 
różną sytuację materialną, społeczna, zawodową. To jest szkoła niepubliczna, ale 
wszyscy rodzice, którzy chcą w ten sposób swoje dzieci wychowywać, chce włożyć 
ten codzienny wysiłek, mogą swoje dzieci zapisać. Rodzic płaci czesne, które jest 
ustalane zawsze indywidualnie, z takim założeniem, że wszyscy wkładamy 
maksymalny wysiłek, ponosimy te koszty solidarnie. Są więc rodziny, które widząc 
zalety tego wsparcia, tego zróżnicowania płacą więcej niż wynosi czesne. W tym 
modelu, w tym duchu mamy przedszkole, szkołę podstawową. Założeniem jest, że 
placówki rosną z dziećmi, czyli kiedy nasi pierwsi uczniowie ukończą szkołę 
podstawową utworzymy gimnazjum i odpowiednio licea. Zaczęliśmy 6 lat temu, 
wtedy było 12 dzieci, w 2013 roku przedszkolaków jest blisko 70. W roku bieżącym, 
mamy w przedszkolu już 88 dzieci. Szkoła dla chłopców ma 5 klas – 87 chłopców, 
szkoła dla dziewcząt blisko 40 dziewcząt w 3 klasach. Prognozy do roku 2020 
zakładają, że od roku 2018 będziemy już otwierać dwie klasy na poziomie każdej 
ze szkół, czyli rocznie 4 klasy. Od września 2015 nasze przedszkole otworzy dwa 
oddziały, na każdym poziomie. W najstarszym przedziale wiekowym dla 
przedszkola będą to dwie równoległe grupy. 53% rodzin nie płaci pełnego czesnego. 
Dziękujemy za zaufanie miasta. Od trzech lat jesteśmy w budynku przy  
ul. Cystersów 13, kiedy tam przyszliśmy rodzice musieli zainwestować 500 tys. zł, 
żeby uzyskać wszelkie pozwolenie i żebyśmy mogli tam prowadzić przedszkole i 
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dwie szkoły. Wiązało się to z wypracowaniem ciągów komunikacyjnych, instalacją 
przeciwpożarową, nową instalacja sanitarną. Rodzice pracowali sami. To wszystko 
zorganizowali rodzice, uzbierali te pieniądze. Szkoła pracuje od 7:00 do 17:00, 
często nawet w soboty są różne wykłady dla rodziców. W tej chwili po trzech 
latach budynek jest pełny. Chcemy iść dalej, ale warunkiem dalszego rozwoju jest 
zapewnienie zaplecza lokalowego, bardzo prosimy miasto o wsparcie bo to jest 
jedyna droga.  
 
Pan Bartłomiej Glinka - Fregata 
Mnie jako przedsiębiorcy, bardziej zależy na osobach z charakterem, niż na 
cenzurkach, stąd osobiście wierzę w projekt edukacyjny oparty na edukacji, ale 
również zależy nam na wychowaniu przyszłych liderów. Zaangażowani rodzice 
tworzą różne inicjatywy, jedną z nich jest orszak Trzech Króli, który 
organizowaliśmy w Oliwie przez dwa lata, potem jako większa impreza musiała się 
przenieść do Gdańska. Innym naszym wydarzeniem jest Gala Wiedeńska, w tym 
roku organizujemy już trzecią w Filharmonii Bałtyckiej. Mamy tez dużo wydarzeń 
sportowych, np. międzyszkolne zawody piłki nożnej, judo, tenis. Bardzo 
potrzebujemy nowego budynku, cieszymy się dużym zainteresowaniem rodziców i 
chcemy ten pomysł rozwijać.  
 
Pan Wojciech Błaszkowski – członek komisji  
Fregata wypracowała sobie już markę, uczestniczyłem w niektórych 
przedsięwzięciach i muszę przyznać, że było to wszystko na bardzo wysokim 
poziomie. To nie tylko moja opinia, ale wszystkich innych osób, z którymi 
rozmawiałem.  
 
Pan Bartłomiej Glinka - Fregata 
To jest opcja w Gdańsku, której inne szkoły nie dają. Każde dziecko w rozwoju 
wczesnoszkolnym jest inne, dlatego wprowadziliśmy podział na chłopców i 
dziewczynki, bo każdy ma inne potrzeby.  
 
Pan Piotr Bednarski – Fregata 
My nie upieramy się, że to jest najlepsze, tylko, że to jest jedna z dróg, podział nie 
jest celem, tylko jest sposobem. My tak naprawdę naciskamy na rodziców, żeby 
organizowali po godzinach czas spędzania dzieci z płcią przeciwną.  
 
Pan Wojciech Błaszkowski – członek komisji  
Istotne jest to, że ta oferta edukacyjna jest różnorodna. 
 
Pan Bartłomiej Glinka - Fregata 
Jakie są realne szanse na pozyskanie lokalu? Jak to się wszystko odbywa? 
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ja miałem tę przyjemność, że poznałem państwa jako pierwszy, byliście wtedy na 
Zaspie i tam stawialiście pierwsze kroki. Ja jestem za taką formułą prywatnego 
szkolnictwa, którą państwo przedstawiacie z kilku względów. Jesteście ofertą 
uzupełniającą, dająca nową, inną ofertę mieszkańcom Gdańska. Każda prywatna 
inicjatywa powinna mieć wsparcie wtedy kiedy się wpisuje w krajobraz samorządu i 
podaje uzupełnienie oferty edukacyjnej. Po drugie podoba mi się to ponieważ 
państwo wkładacie swój własny majątek w majątek, który jest wam użyczony, a 
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nie tak jak w Kokoszkach. Wy to bardziej szanujecie bo to nie jest wam dane za 
darmo, a pokazujecie, że stajecie się partnerem. Trzecia sprawa, formuła z 
podziałem na chłopców i dziewczęta jest chyba jedyną w Gdańsku, dzięki temu 
gdańszczanie mają wybór w ofercie. Uważam, że tego typu szkoły warte są 
wsparcia. Jestem przeciwny dawania za darmo, ale jestem za tym aby wspierać 
tych, którzy swoją ciężką pracą stają się partnerem. Państwo macie jeszcze jedną 
trudność, którą Gdańsk wprowadził dla was w formule niekorzystnej czyli 
rejonizację. Wy musicie zdobywać uczniów po całym Gdańsku przekonując 
rodziców do tej formuły, którą macie u siebie w szkole. Jeżeli rodzic wam zaufa i 
przyprowadza kolejne dzieci to jest to dla mnie dużo ważniejsze bo inne szkoły 
dostają za darmo ucznia. Ten wysiłek powinien być przez miasto doceniony. Mam 
nadzieję, że rekomendacja będzie pozytywna i będziemy wspierać tego typu 
szkolnictwo.  
 
Pan Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji  
Ja również chciałbym wyrazić swoje zadowolenie, że w mieście jest tego typu 
inicjatywa, cieszę się, że mogłem się bliżej zapoznać z tą ofertą. Świetna 
inicjatywa i jestem za, i uważam, że nie należy porównywać tej szkoły ze szkołą na 
Kokoszkach bo to są dwie zupełnie rożne szkoły, działające na innej zasadzie.  
 
Pan Wojciech Błaszkowski – członek komisji  
Odpowiadając na państwa pytanie, jak pozyskać lokal, to niestety ta kwestia nie 
należy do nas, tylko do pana prezydenta, my możemy jedynie państwa wspierać, a 
nie możemy gospodarować budynkami.  
 
Pan Bartłomiej Glinka - Fregata 
My jesteśmy do dyspozycji, wiceprezydent powiedział, że klucz jest tutaj u 
radnych. Dziękujemy za wysłuchanie,  my nie chcemy dużo, nie chcemy nic za 
darmo.  Zapraszamy też do nas, do obejrzenia jak to wszystko wygląda.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji  
Nie zgodzę się z panem wiceprezydentem, że inicjatywa leży po naszej stronie bo 
ja już od wielu, wielu lat kiedy była duża fala likwidacji różnego rodzaju placówek 
w Gdańsku, komisja ówczesna, którą też współprowadziłem wystosowała do pana 
prezydenta apel, żeby zasoby po likwidowanych szkołach zostawały w zasobach 
oświaty. Niestety pan prezydent nie dotrzymał tego słowa. Ja się sprzeciwiam 
oddawaniem budynków w inne resorty. Powinniśmy je oddawać oświacie 
niepublicznej, ale nie za darmo, bo trzeba np. włożyć własne pieniądze w remont. 
Mam nadzieję że prezydent to dostrzeże i te budynki nie pójdą w inne ręce.   
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu.  
 
     PUNKT 11 
Sprawozdanie z „Akcji zima” 
 
Pani Bogumiła Bieniasz – Kierownik Referatu Organizowania i Monitorowania w 
WRS 
W akcji zima uczestniczyło 51 placówek, staraliśmy się zorganizować tę akcję w 
tym roku tak, żeby zagospodarować wszystkie dzielnice, staraliśmy się, żeby to nie 
były pojedyncze godziny, tylko żeby miało to formę przynajmniej 8 –godzinną w 
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ciągu dnia. W akcji zima uczestniczyło 4372 dzieci, było zaangażowanych 329 
nauczycieli, na tę akcję było przeznaczone 310 tys. zł. Jeśli chodzi o rodzaje zajęć 
były to zajęcia sportowe, edukacyjne, gry i zabawy, muzyczne, ekologiczne, 
filmowe, turystyczne, twórcze, kreatywne, rozbudzające zainteresowania, zajęcia 
z zakresu profilaktyki zdrowotnej, językowe, historyczne, opiekuńczo-
wychowawcze. Liczba godzin, w których prowadzono zajęcia: 5 szkół prowadziło 
10-godzinne zajęcia, jedna 9-godzinne, większość placówek 8-godzinne. 24 szkoły 
podstawowe biorą udział w „akcji zima”, 4 gimnazja samodzielne, 10 zespołów 
kształcenia podstawowego i gimnazjalnego, 6 zespołów ogólnokształcących, 4 
szkoły zawodowe, 2 szkoły specjalne i Pałac Młodzieży. 32 szkoły prowadziły akcję 
zima przez dwa tygodnie, a pozostałe przez 5 dni.  
 
Nie było pytań i głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 12 
Szkoła społecznie wrażliwa” – II edycja konkursu  

 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji przedstawiła regulamin konkursu, 
zaznaczając, że jest to już druga edukacja konkursu.  
 
Nie było żadnych uwag i głosów w dyskusji. Przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.  

 
     PUNKT 13 

Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 
 
Pani Przewodnicząca poinformowała na następujących pismach: 
1) Od ECSu – prośba o rozpowszechnienie wśród uczniów informacji o możliwości 

korzystania biblioteki naukowej w siedzibie ECS 
 
Komisja ustaliła przesłanie tego pisma do Wydziału Rozwoju Społecznego z prośbą 
o opublikowanie w szkołach informacji o bibliotece. 
 
2) Od Biura Prezydenta RP – pytanie o przyszłość Zespołu Szkół Zawodowych 

 nr 9.  
 
Komisja ustaliła przesłanie tego pisma do Wydziału Rozwoju Społecznego z prośbą 
o ustosunkowanie się.  
 
Nie było więcej spraw bieżących ani korespondencji. Na tym posiedzenie 
zakończono.  
 
Godz. 17:50.  
      Przewodnicząca Komisji Edukacji 
       Rady Miasta Gdańska 
 
          Dr Żaneta Geryk 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


